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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Nagy Márton István, nemzetgazdasági miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan lett a beruházások volumenváltozása -16,8%? 
Milyen állami beruházásokat kell ismételten elhalasztani?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Augusztus  21-én  adott  interjújában  arról  számolt  be,  hogy  bár  645  milliárd  forintos  állami
beruházás elhalasztásáról már döntött a Kormány, de ez nem lesz elég, mert újabb beruházásokat
kell elhalasztani, akár 2027-ig is. Ennek keretében a gazdasági kabinet felülvizsgálja az 1 milliárd
forintot meghaladó összegű projektek listáját, hogy a tételek közül mi halasztható és meddig. Teszik
ezt  azzal  párhuzamosan,  hogy  a  KSH  nyers  adatai  szerint  2024  második  negyedévében  16,8
százalékkal csökkent a beruházások volumene az előző év azonos időszakához képest,  az előző
negyedévhez  képest  pedig  7  százalékos  volt  a  visszaesés.  A  visszaesés  egyik  oka  pont  a
„közigazgatás” szektorának csökkenő beruházási szintje volt. A bejelentése alapján feltehető, hogy
az állam a továbbiakban sem tudja kisegíteni a gazdaságot - pont akkor, amikor igazán szükség
lenne rá.

Pedig  alig  egy  éve,  a  2024-es  költségvetés  tárgyalásakor  Varga  Mihály  pénzügyminiszter  a
következők szerint prezentálta az új büdzsé „megalapozottságát”:  „A beruházási ráta 28 százalék
fölé emelkedett, ezzel a legmagasabb szintet értük el az Európai Unióban. A beruházások magas
szintje pedig megalapozza azt a reményünket, hogy azt a gazdasági teljesítményt, amit az elmúlt
években  elértünk,  tovább  tudjuk  vinni,  hiszen  a  kulcsfontosságú  szektorokban  történő
kapacitásbővítések és fejlesztések a magyar versenyképességet fogják tovább erősíteni.”

A kifejtett problémára tekintettel kérem, hogy válaszoljon az alábbi kérdésekre:

1. Milyen összesített értékű és milyen állami beruházásokat kell ismételten elhalasztani?

2. Hogyan emelkedhet a beruházások mértéke, miközben az állam egyre több beruházását
évekkel tolja el?



3. Hogyan juthatott ilyen problémás helyzetbe az a költségvetés,  amit 2,9%-os hiánycéllal,
4%-os GDP növekedéssel, 6%-os inflációval terveztek?
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